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The influence of pre-treatment with a variety of agents on the uptake of 75Se-selenomethionine by the rat pancreas has been studied. The agents ranged from thyroid hormones to protein synthesis inhibitors but out of 16 tested, only propylthiouracyl (50 mg/kg i.p. administered for 3 days prior to 75Se-methionine injection) resulted in a significant increase in the pancreatic uptake (17%) and in the pancreas liver concentration ratio (25%). Seven of the agents resulted in significant reductions in the pancreas/liver concentration ratios. No significant effects were produced by the addition of carrier methionine or selenomethionine (in the range 10–250 μg/kg body weight) to the injected radiopharmaceutical. It was concluded that many factors may influence the uptake, but that the interrelationship of hypothalamus, pituitary and pancreas is of particular interest.




Es wurde der Einfluß einer Vorbehandlung mit verschiedenen Arzneimitteln auf die Aufnahme von 75Se-Selenmethio-nin in der Bauchspeicheldrüse der Ratte untersucht. Von 16 Mitteln, die vom Schilddrüsenhormon bis zu Protein-Synthese-Inhibitoren reichten, verursachte nur Propylthiouracil eine signifikante Steigerung der Aufnahme in die Bauchspeicheldrüse (17%) und des Pankreas-Leber-Verhältnisses (25%). Sieben der Mittel bewirkten eine deutliche Verringerung des Pankreas-Leber-Verhältnisses. Nichtradioaktives Trägermethionin oder Selenmethionin beeinflußten nicht die Aufnahme von 75Se-Selenmethionin. Daraus wurde geschlossen, daß viele Faktoren die Aufnahme der Aminosäuren in das Pankreas beeinflussen könnten, aber die Wechselwirkung zwischen Hypothalamus, Hypophyse und Pankreas von besonderem Interesse ist.
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